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Spørgsmål nr. 346 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”Vil ministeren kommentere artiklen ”Sydjyske voldtægtssager 

ender ofte uden tiltale” fra Jydske Vestkysten den 29. januar 

2019?”

Svar:

Det fremgår af den artikel, der henvises til i spørgsmålet, at det i Sydøstjyl-

lands Politi og Sønderjyllands Politi kun er henholdsvis 25 pct. og 15 pct. af 

sigtelserne for voldtægt, som har ført til tiltale ved domstolene i de seneste 

5 år. 

Voldtægt er en af de mest modbydelige og krænkende forbrydelser, som fin-

des. Som det imidlertid fremgår af den artikel, som der henvises til i spørgs-

målet, er mange sager om voldtægt vanskelige at føre på grund af de ofte få 

beviser, og det vil være svært at komme disse udfordringer til livs. 

Det ændrer dog ikke ved, at vi skal sætte alle kræfter ind for at gøre det 

bedre i sager om voldtægt. Det skylder vi de ofre, som har været udsat for 

så modbydelige forbrydelser.

Derfor bad jeg sidste efterår mine embedsmænd om at se på, hvordan straf-

felovens bestemmelse om voldtægt kan skærpes. Til brug for arbejdet har 

Justitsministeriet indhentet erfaringer fra udlandet, som ministeriet er i gang 

med at bearbejde. 

Derudover nedsatte jeg også sidste efterår et ekspertpanel, som skal se nær-

mere på, hvordan man kan sikre bedre forhold for ofre for voldtægt. Eks-

pert-panelet skal bl.a. komme med en række bud på, hvordan vi både i og 

på tværs af myndighederne kan blive bedre til at tage hånd om voldtægtsofre 

i hele sagsforløbet, hvad der kan gøres ved overrepræsentationen af udlæn-

dinge som gerningspersoner, og hvordan vi kan forebygge voldtægter. 


	997061

